
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-03-13, § 5 

 

 Tid: 13 mars 2008 kl 16.00 – 16.15 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 27 mars 2008 

  

 

Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Joakim Larsson (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Gulan Avci (fp)  

Mustafa Tümtürk (s)  

Jari Visshed (s)  

Emilia Hagberg (mp)  

Ann-Margarethe Livh (v)  

 

 
Ersättare 

 Göran Kindvall (m)  

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Claes Fleming (fp)  

Christer Mellstrand (c)  

Maria Östberg Svanelind (s) tjänstgörande 

Kenneth Nilsson (s)  

Margareta Malm (s)  

Bo Holmberg (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp)  

 
Tjänstemän 

 Tf exploateringsdirektör Gunnar Jensen och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Ann-Charlotte 

Nilsson, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande 

borgarrådssekreteraren från roteln Thord Swedenhammar. 

 



  

 § 5 

Ge barn och unga möjlighet att påverka beslut. Skrivelse från Ann-Margarethe 

Livh (v) och Lotten von Hofsten (v) 

Dnr E2008-000-00151 

 

Exploateringskontoret hade den 20 februari 2008 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 

ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 

 

 Exploateringsnämnden beslutar att skrivelsen besvaras med kontorets utlåtande. 

 

Yrkanden 

Bifall yrkades till kontorets förslag. 

Ledamoten Emilia Hagberg (mp) och vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) 

yrkade bifall till gemensamt förslag som redovisas i bilaga A1. 

Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga 

A2. 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt 

kontorets förslag: 

 

 Exploateringsnämnden beslutar att skrivelsen besvaras med kontorets utlåtande. 

 

Reservationer 

Mot beslutet reserverade sig ledamoten Emilia Hagberg (mp) ordföranden Mirja Räihä 

Järvinen m fl (s) med hänvisning till sitt yrkande i bilaga A1. 

Mot beslutet reserverade sig ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning till 

sitt yrkande i bilaga A2. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaryttrande gavs av ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) enligt bilaga A1. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 



  

Tillhör § 5, bilaga A1 

 

 

Exploateringsnämnden  

2008-03-13 

 

Tillhör ärende 5 

 

Ge barn och unga möjlighet att 

påverka beslut 

 

Emilia Hagberg (mp) 

Torkel Tigerschiöld (mp) 

Mirja Räihä Järvinen m fl (s) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Exploateringsnämnden beslutar 

 

att  bifalla skrivelsen, 

 

att  därutöver anföra: 

 

Barns intressen måste vara en självklar del av planprocessen. Barnkonsekvensanalyser 

bör alltid användas vid beslut som påverkar barns miljöer; särskilt angeläget är detta vid 

planering i anslutning till skol- och förskolefastigheter. Metoder för att tillgodose barns 

och ungdomars inflytande i planarbetet behöver utvecklas - goda exempel finns att utgå 

ifrån; både svenska och från andra länder. En rapport; ”Barns tillgång till lekområden” 

har nyligen tagits fram av miljöförvaltningen och bör kunna utgöra ett bra verktyg för 

framtida planering. 

 

Under föregående mandatperiod kortades planprocessen betydligt och halverades i stort 

sett. Det finns ingen anledning att per automatik sätta en effektiv förvaltning i konflikt 

med barnperspektivet och i förlängningen med FN:s barnkonvention. Barn- och 

ungdomar ska självfallet ges möjlighet att utifrån sina förutsättningar delta i 

utformningen av sin hembygd. Det är deras framtida stad vi planerar och vi måste låta 

de komma till tals. 

 

Exploateringskontorets redovisning visar att det idag saknas rutiner och processer som 

särskilt tar tillvara på barns och ungdomars perspektiv. Man hänvisar till att 

stadsdelsnämnderna har en viktig roll att fylla för att ta till vara medborgares 

synpunkter. Den uppfattningen delar Miljöpartiet, men med tanke på att 

stadsdelsnämnderna inte längre regelmässigt får planärenden på remiss och inte är 

remissinstans för markanvisningar har den möjligheten drastiskt försämrats. Det räcker 

inte med att ta beslut om att barnkonventionen ska följas, det måste också genomföras! 

 



  

    Tillhör § 5, bilaga A2 

 

 

    Exploateringsnämnden 

2008-03-13 

 

    Tillhör ärende 5 

 

    Ge barn och unga möjlighet att  

Påverka beslut. Skrivelse från  

Ann-Margrethe Livh (v) och  

Lotten von Hofsten (v) 

     

    Ann-Margarethe Livh (v) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Exploateringsnämnden beslutar 

 

att  tillstyrka skrivelsen, 

 

att  nämnden bjuder in barnombudsmannen till ett öppet möte för en diskussion kring 

 hur en modell för barn- och ungas inflytande skulle kunna se ut, 

 

att  därutöver anföra följande: 

 

Det finns många bra skrivningar, både i FN:s barnkonvention och i Stockholms stads 

handlingsprogram för barnkonventionen. Frågan är bara om de efterlevs. Vi anser inte 

det. 

 

Att stadens eget handlingsprogram betonar vikten av att alla nämnder tar tillvara barns 

och ungdomars åsikter i alla beslut som berör dem, t ex genom ungdomsråd eller 

barnpanel, är bra. Men det vore ännu bättre om det efterlevdes och så vitt vi vet görs 

detta bara undantagsvis. 

 

Att det i de tjänsteutlåtanden vi får som underlag för våra beslut finns en 

barnkonsekvensbeskrivning är bra, men det är inte att låta barn och unga få påverka. 

 

Att hänvisa till stadsdelsnämndsremisserna och samrådsinsatserna duger inte, när dessa 

saknar verktyg och en modell för hur barn och unga ska kunna påverka staden. Tyvärr 

saknar nämnden en modell för detta och våra handlingar är inte heller skrivna på ett sätt 

så att barn och unga omedelbart förstår dessa. 

 

Vi tror därför att vi måste börja från grunden och skapa en modell för barns och ungas 

inflytande i nämndens arbete och föreslår därför att vi påbörjar ett sådant arbete genom 

att bjuda in barnombudsmannen till ett öppet möte där vi förutsättningslöst kan 

diskutera hur en sådan modell skulle kunna se ut. 

 

 

 



  

I själva verket anser vi inte att vi har något val. Det här är ingenting som vi kan välja att 

göra eller inte göra. Det är någontings som vi genom barnkonventionen är ålagda. 

 

Med anledning av det Mikael Söderlund-citat som återfinns i tjänsteutlåtandet vill vi 

dessutom påpeka att kunskap och medvetenhet om barnperspektivet visserligen är 

nödvändiga, men att det aldrig kan ersätta verkligt inflytande för barn och unga. Med 

den inställningen är det inte ett dugg konstigt om FN:s barnkonvention och stadens eget 

handlingsprogram för barnkonventionen inte efterlevs. 

 

Högerns förhoppning att man ska kunna effektivisera och snabba på exploaterings- och 

plan-processen utan att medborgarinflytandet minskar ter sig för övrigt som en orimlig 

ekvation. Demokrati tar, och måste få ta, tid. 

 

 

 


